
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 26-7-2012 
 
INTERVENCIONS ORALS 
 
El senyor Martínez diu: 

“Tinc vuitanta-i-un anys i sóc crònic de medicaments. Resulta que vaig 
tenir la gran sorpresa que –em prenc set medicaments cada dia– i resulta 
que el senyor Mas de Convergència ens ha posat un euro per cada 
medicament. Resulta que jo vaig voler assabentar-me si era veritat o no 
era veritat, i resulta que vaig telefonar al 93713448 i em va sortir un senyor 
que em va dir que era el secretari. Li vaig dir que si hi havia algun jefe allà 
dintre, i em va dir que no. Llavors jo li vaig donar el meu número de 
telèfon i resulta que no m’han contestat. Per tant, jo segueixi pagant 
l’euro, i em prec set, sóc crònic. 

Una altra cosa. La Rajoleta. La Rajoleta no sé si vostès sabran qui ha 
treballat en aquesta empresa. Ha sigut una empresa d’esclaus. Jo tenia 
una amistat aquí, a La Rajoleta, que va morir –perdona– va morir del fum i 
la terra amb què es feien les rajoles. I ara el tenen aquí com a monument. 
Això valdria més que ho tiressin a terra i fessin un jardí allà. S’han gastat 
aquí els diners tontament, això una. I demano per favor que la tirin a terra, 
perquè un amic meu va morir d’això, un company. Jo vaig néixer aquí, a 
Esplugues, tinc vuitanta-i-un anys, l’any 31. Vaig passar la guerra i la 
postguerra. 

Segona. La Corona –o corones– els Reis i el sector públic de tot el món –
parlo de tot el món– és una màfia, és una gran màfia, perquè vostès 
comprendran, o comprenen, o veuen que la gent va pels contenidors a 
buscar la porqueria allà dintre, i se la van venent, i a vegades quan 
Caprabo –perquè a mi m’ho han dit– a Caprabo resulta que llencen allà 
menjars i van aquests senyors i se la mengen. Per tant, no tinc res més a 
dir ja.  

Sobretot això de La Rajoleta, que em sembla que el Figueras tenia molta 
defensa d’aquesta Rajoleta.” 

 

El senyor Raventós diu: 

“Heu parlat fa poc del consell de seguretat ciutadana. Voldria saber qui 
forma part d’aquest consell.” 

 



 

El senyor Salvià diu: 

“Hola, bona nit. Jo només volia preguntar a veure si em podríeu dir quin 
és el pressupost per a la Festa Major de Sant Mateu d’enguany, si ens el 
podríeu facilitar una mica desglossat, o desglossat del tot, i després si 
aquí in situ em podríeu dir més o menys quina és la part proporcional en 
tant per cent que va destinada a les activitats que organitzen les entitats i 
quin percentatge va destinat a les activitats que organitza l’ajuntament, 
aproximadament. 

Moltes gràcies.” 

 

El senyor Fuentes diu: 

“Home, la pregunta va una mica en la mateixa línia. Bé, bona nit a tothom 
primer. La història és preguntar si s’ha retallat la mateixa proporció a les 
entitats aquests últims anys que a les activitats que organitza 
l’ajuntament, i si és exactament la mateixa, ja que parlem tant que les 
retallades haurien d’anar cap a un altre cantó i retallar de les partides més 
grosses, això els partits que estan governant, per què no es fa 
exactament el mateix aquí a Esplugues i es retalla més de la partida de 
l’ajuntament, que em sembla, si m’ho confirmen ara, és més grossa, i no 
tant de les partides petites de les entitats, que n’hi ha moltes que estan al 
límit de la inactivitat per culpa d’aquestes retallades. 

I la segona pregunta, perdó, és quins criteris s’han tingut en compte per 
decidir les activitats que organitza el propi ajuntament, i venint de l’any 
passat, en especial el cap de cartell d’aquest any per Sant Mateu.” 

El senyor Giner diu: 

Bé, el senyor Genís ha marxat, hem pres nota de les seves manifestacions,,  
excepte amb el tema de La Rajoleta, que és patrimoni de la ciutat, evidentment 
és un bé patrimonial. L’òxid de plom, que és la substancia que pot provocar en 
tot cas aquestes malalties majorment a la gent que treballava el món de la 
ceràmica, era una malaltia molt estesa. La pròpia Angelina Alòs, va venir a 
viure Esplugues perquè patia aquesta malaltia i aquí hi havia un clima sanitós. 

El senyor Jordi Raventós, preguntava qui forma part del consell, doncs les 
associacions de veïns, els regidors de barri, els cossos policials que actuen a la 
localitat i és presidit, evidentment, per l’alcaldessa. Aquest seria el cos 



fonamental del consell de seguretat. Associacions de veïns i també els 
comerciants, perdoneu, també la Unió de Botiguers. 

Quant a la pregunta de Jordi Salvià, les dues coses, el pressupost aquest 
desglossat i el tema de les entitats, què s’assigna a les entitats i a l’ajuntament 
durant la festa major de Sant Mateu, el regidor de Cultura els farà tramesa 
d’això. 

Hi ha una pregunta que sí que ell li hauria de contestar perquè jo no tinc les 
dades, els criteris als que ha fet referència el Biel Fuentes. El que sí que podem 
avançar és que s’ha retallat en major proporció el pressupost municipal que no 
pas el de les entitats. Això és una constatació, a partir d’aquí... 

 

El senyor Sanz diu: 

Bé, en tot cas ja li passarem les dades exactament, però sí que és cert que 
s’ha retallat força més, significativament més la partida de l’àrea de Cultura per 
a activitats que organitza directament l’ajuntament que aquelles que són 
subvencions a entitats. 

Pel que fa referència als criteris, que de fet els hem comentat en alguna ocasió, 
o almenys els he exposat dintre del consell de cultura per definir les activitats, 
passaria com a qualsevol població, el que intentem amb la Festa Major és, amb 
la col·laboració molt important de les entitats buscar o cercar un programa de 
festa major amb el qual es pugui arribar al màxim d’interessos de tota la 
població, a diferents públics, diferents interessos d’activitats culturals d’oci, de 
música, de teatre, de ball, per tant, una mica diversificar-lo al màxim de forma 
que –jo sempre ho dic– qualsevol ciutadà o ciutadana d’Esplugues pugui 
trobar, com a mínim, un espai dintre de la Festa Major que respongui una mica 
als seus interessos. Ho dic d’una forma general perquè evidentment segur que 
és impossible fer això, però si en gran mida intentar cercar aquesta filosofia.  

La nostra voluntat és respondre una mica al que és el teixit sociocultural de la 
ciutat, és a dir, al que són les persones i els ciutadans de la ciutat, i respondre 
una mica en aquest sentit que la seva festa major sigui per a tothom.  

Com us deia també, és evident que en aquest cas les activitats de les entitats 
de la ciutat són molt important. Si veieu el programa d’aquest any, i si no mireu 
el programa de qualsevol any, veureu que, m’atreviria a dir, no ho tinc calculat 
però m’atreviria a dir que potser entre el 70 i el 80 per cert són activitats que 
organitzen les entitats, no directament l’ajuntament, però en tot cas això són 
criteris generals. 

 



La senyora alcaldessa diu: 

Molt bé, doncs amb això hem donat resposta. Amb això finalitzem també els 
punts. Deixi’m abans de cloure el ple desitjar, com no, un bon estiu, unes bones 
vacances. Sabem del moment complicat que viu el país, que ens hem 
expressat políticament en les mocions, però que jo crec que el que pertoca ara 
és que tothom, des de la seva formació política o des del seu àmbit social, 
treballi jo crec que d’una manera unànime precisament per això, per intentar 
que el futur del nostre país i l’horitzó del nostre país sigui una miqueta més clar. 
De manera que bon estiu, que descansin que tindrem molta, molta feina 
després. 

S’aixeca la sessió. 


